



香 港 大 學

THE UNIVERSITY OF HONG KONG

## **Agricultural Sciences**

**Professor Nagendra P. Shah**

**Professor of Food Science**

**Food and Nutritional Sciences, School of Biological Sciences, Faculty of Science**

**The University of Hong Kong**

Professor Nagendra P. Shah obtained his Bachelor degree from India, M.Sc. from USA and PhD from Canada. Before joining the University of Hong Kong as tenured Professor in January 2012, he worked as an Associate Lecturer, Lecturer, Senior Lecturer, Associate Professor and Full Professor at Victoria University in Australia. His research interests are in probiotics, prebiotics, genomics and bioinformatics, and gut microbiome. He has published 289 research papers, 27 book chapters, and 213 conference abstracts. Additionally, he has edited 3 books on Dairy Products and Quality Control, Probiotic and Prebiotic and yogurt in health and disease prevention. He has also edited 2 special issues of the International Dairy Journal and 1 special issue of the British Journal of Nutrition. Prof. Shah has received several prestigious international awards such as International Dairy Foods Association Research Award, American Dairy Science Association Distinguished Service Award, William C. Haines Dairy Science Award, and Marschall Rhodia International Dairy Science Award. He is a fellow of the Australian Institute of Food Science and Technology, American Dairy Science Association, and Institute of Food Technologists. Prof. Shah has received 19,721 citations and his h-index is 72.

Website: [www.biosch.hku.hk/staff/nps/nps.html](http://www.biosch.hku.hk/staff/nps/nps.html)

## **農業科學**

**Nagendra P. Shah 教授**

**食品科學教授**

**香港大學理學院生物科學學院食物及營養科學**

Shah 教授在印度獲得學士學位，並於美國和加拿大分別獲得乳品科學碩士學位和食品科學與技術博士學位。他於 2012 年加入港大之前，曾在澳洲維多利亞大學擔任不同職務，從助理講師到擔任正教授。Shah 教授的研究興趣為益生菌、益生元、基因組學、生物信息學以及腸道微生物，曾發表 289 篇研究論文、27 篇論著章節、213 篇會議論文、編著 3 本有關乳品產品品質控制、益生菌、益生元和乳酪如何促進健康和防止疾病，以及編著《國際乳品期刊》兩期特刊和《英國營養學期刊》特刊。Shah 教授曾獲得多個享譽國際的獎項，如國際乳品協會研究獎、美國乳品科學協會傑出服務獎、William C Haines 乳品科學獎和 Marschall Rhodia 國際乳品科學獎。他是澳大利亞食品科學與技術協會（AIFST）會士（Fellow）、美國乳品科學協會（ADSA）會士以及美國食品科技學會（IFT）會士。根據谷歌學術搜索，他的研究已獲得 19,721 次的引用，並且其 H 指數高達 72。

網頁: [www.biosch.hku.hk/staff/nps/nps.html](http://www.biosch.hku.hk/staff/nps/nps.html)